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Pensionärsrådet 

Närvarande  

Ordinarie ledamöter: 

Donald Monvall, ordförande  PRO 

Gunilla Carlén , vice ordförande SPF  

Yvonne Wheeler   PRO 

Gun Marie Gunnars   SPF 

Lena Bosticco    PRO 

    

Ersättare:  

Lenor Holgersson   PRO  

Ingegerd Malmqvist   PRO 

Ulla Anjou    PRO 

 

Anmält förhinder: 

Christina Quensel-Höglund  SPF 

Olle Eriksson    SPF  

 

I tjänsten: 

Denise Melin, stadsdelsdirektör 

Amanda Farhadian, avdelningschef 

Malin Lejonqvist, sekreterare i rådet 

 

Tidpunkt: Måndag den 5 november 2018 klockan  

10.00-12.00 

Lokal: Tumultet, Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning 

 

Sekreterare: 

 

 __________________________ 

Malin Lejonqvist 

 

Justerare: 

 

__________________________________________________   

Donald Monvall                Gunilla Carlén 
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§ 1  Mötet öppnas  

Donald Monvall öppnar mötet och hälsar alla 

välkomna.  

 

§ 2  Godkännande av dagordning  

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3  Val av justerare av dagens protokoll  

Donald Monvall och Gunilla Carlén justerar dagens 

protokoll senast den 7 november 2018 kl 12.00 

 

§ 4  Protokoll från föregående möte 

Protokollet läggs till handlingarna. 

 

§ 5  Besök av stadsdelsdirektör Denise Melin 

Denise Melin presenterar sig. Dialog om hur rådet och 

stadsdelsförvaltningen kan samarbeta och interagera 

ännu bättre än vad som sker idag.  

Beslut: Rådet inrättar en balanslista där man för upp 

frågor som rådet ställt till stadsdelsförvaltningen och 

där svaren förs in löpande vartefter de kommer (se s. 6) 

 

§ 6  Inför stadsdelsnämndens sammanträde  

den 15 november 2018 

  

Pensionärsrådet framför synpunkter på följande 

ärende:  

  

 Ärende 8. Remiss av färdplan för ett Stockholm 

för alla – en rapport från kommissionen för ett 

socialt hållbart Stockholm 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Vi reagerar kraftigt att en stor grupp av stadens 

innevånare helt har uteslutits i begreppet ”all”.  

15 % av stadens innevånare är över 65 år. Och den 

andelen kommer att öka de år färdplanen 

omspänner. I flera av de rapporter som tagits fram 

av kommissionen, till exempel skillnadernas 

Stockholm utesluts den stora gruppen äldre. Det 

gäller också vision 2040. En strategi har tagits fram 

för ”En äldrevänlig stad” som beslutats av 
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kommunfullmäktige våren 2018. I juni 2018 

beslutade kommunstyrelsen om ”Boendeplan för 

2019 med utblick mot 2040”  

Under punkt 3.2 i färdplanen nämns att Stockholm 

ska vara en sammanhållen, trygg och levande stad 

där fler människor har möjlighet att hitta en 

lämplig bostad. Detta utan att nämna 

boendeplanen. 

Under punkt 5.2, arbetsmarknaden utesluts helt 

innevånare över 65 år. Idag är pensionsåldern allt 

mer flexibel och den kommer att bli än mer 

flexibel. Många äldre, även över 70 år, arbetar och 

efterfrågas på arbetsmarknaden. Även Stockholms 

stad efterfrågar idag äldre, till exempel 

pensionerade lärare och vårdpersonal. Rådet är 

därför förvånat att detta inte nämns i färdplanen. 

Rådet i Hässelby-Vällingby förutsätter därför att 

färdplanen kommer att kompletteras med ett 

äldreperspektiv. 

Under punkt 7.7 vill rådet starkt understryka 

behovet av lokaler för föreningslivet och att 

detsamma säkerställs.” 

 

 Ärende 16. Uppdragslistan 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Glöm inte bort möjligheten att involvera rådet i 

den här typen av frågor, det vill säga frågor som 

direkt rör rådet. ” 

 

§ 7 Anmälan av inkomna handlingar 
Protokoll nr 7 fört vid sammanträde för 

kommunstyrelsens pensionärsråd den 9/10 2018 

 

§ 8  Information från stadsdelsförvaltningen 

 

Avdelningschef Amanda Farhadian svarar på 

bordlagda frågor från föregående råds sammanträde 

den 8 oktober 2018. 

 

Sammanträdet 8 oktober 2018, Ärende 10 till 

kommande stadsdelsnämnd. Uppföljning av 1:a 

hemtjänstcompaniet – Hemtjänst som drivs i privat 

regi 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 
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”Hur sker uppföljningen av åtgärder? Hur långt har 

man kommit till dags dato? ” 

Amanda Farhadian svarar ”Stadsdelsförvaltningen har 

en verksamhetscontoler som följer upp alla 

verksamheter. Hon använder sig av den av stadens 

tagna mall och återkopplar allvarliga brister till 

äldreförvaltningen. Om man är mer intresserad av hur 

arbetet bedrivs och följs upp kan man bjuda in 

verksamhetscontolern till ett kommande råd.” 

 

Sammanträdet 8 oktober 2018, § 8 Rapport från 

förtroenderåd 

 Pensionärsrådet uppdrar till stadsdelsförvaltningen att 

se över förtroenderåden. Ska de finnas och i så fall i 

vilken form samt hur många och på vilka ställen? I 

dagsläget har stadsdelsförvaltningen inga fungerande 

förtroenderåd. 

 Amanda Farhadian svarar ” Frågan om och hur 

förtroenderåd kan komma att verka har initierats på 

Koppargården. Amanda återkommer till frågan.  

” När det gäller motsvarande på Skolörten ligger 

frågan i träda tills ny enhetschefstjänst tillsatts.” 

 

Sammanträdet 8 oktober, § 9 Övriga frågor 

Fråga om möjligheten för taxi och färdtjänst att köra in 

på Hässelby torg och hämta och släppa av passagerare 

till exempelvis bibliotek, vårdcentral och 

stadsdelsförvaltning. Det finns dubbla budskap vart 

taxi och färdtjänst har rätt att köra och inte köra på 

torget. Vad gäller? Vem tar ansvar för den frågan? 

 

Amanda Farhadian svarar ”Trafikkontoret och 

Fastpartner, tillsammans med stadsdelsförvaltningen 

kommer att se över frågan under våren 2019.” 

 

Amanda Farhadian presenterar kort (och avidentifierat) 

de ärenden som avser frågor som rör äldrefrågor och 

som tas upp på den slutna delen av stadsdelsnämndens 

kommande sammanträde. Det handlar om två Lex 

Sarah och en Lex Maria inom äldreomsorgen. 

 

§ 9  Rapport från förtroenderåden 

Ingen rapport denna gång. 
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§ 10  Övriga frågor 

 Fråga från PRO om att använda till exempel 

Hässelgårdens lokaler för aktiviteter som PRO 

anordnar och som riktar sig till allmänheten . 

Amanda Farhadian svarar ”Man måste tänka på frågor 

som vem som är arrangör för olika aktiviteter, om de 

kan anses vara öppna för allmänheten och liknande 

resonemang. Frågan tas till Annette Mathiesen som 

också kommer att bjudas in till rådet under våren 2019. 

 

Stadsdelsdirektör Denise Melin berättar att 

kommunfullmäktige ikväll väntas fatta beslut om 

ordförande och vice ordförande för 

stadsdelsnämnderna från och med nu och fram till den 

sista december 2018. 

Den 14 november 2018 presenteras budget för 

kommande år. Då sätter förvaltningens arbete med VP 

igång. 

Den 17 december 2018 förväntas kommunfullmäktige 

fatta beslut om stadsdelsnämnderna som de kommer att 

se ut från den 1 januari 2019. 

 

§ 11  Nästa möte 

Nästa sammanträde äger rum måndag 3 december 

2018. I samband med sammanträdet kommer det att 

bjudas på jullunch i stadsdelsförvaltningens lokaler. 

 

§ 12  Mötet avslutas 

  Mötet avslutas kl. 12.00 
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Pensionärsrådets balanslista 2018-11-05 

 

1. Rådet önskar detaljplaner från Hässelby-Vällingby 

stadsdelsområde.  

Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att se efter om 

detta önskemål är möjligt att tillgodose. 

2. Catharina Liljedahl, ekonomichef kommer att bjudas in 

till rådet under vårterminen 2019 för att redogöra för 

fördelning av medel på äldreområdet. 

3. Rådet önskar redovisning av uppföljning av 

Trygghetsrådets arbete under vårterminen 2019. 

 

 


